
P R O T O K Ó Ł  Nr VIII/2011 
z obrad XI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 31 sierpnia 2011 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 13:40. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył XI Sesję Rady 
Gminy i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
 
Nieobecni: Roman Brzeski i Michał Szwechowicz. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego:  Marcin Buliński i Wacław Jabłoński (lista załącznik nr 2) 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- Skarbnik Gminy Ewa  ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IX i X Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z 

przeznaczeniem na realizację w roku 2012 zadania  „Przebudowa drogi powiatowej Nr 
1333 N Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 9+500 do km 
14+127” 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko 
– Iławskiego „Czyste Środowisko” z siedzibą w Ostródzie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Mszanowie. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 
14. Wybory ławników 
      a) przedstawienie opinii Zespołu 
      b) powołanie komisji skrutacyjnej, głosowanie i podjęcie uchwały. 
15. Informacja Dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty na temat organizacji roku szkolnego 
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2011/2012.  
16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem obrad wybrano radną Halinę Sieńską. 
 
Ad 3 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski poprosił sekretarza IX Sesji o przedstawienie 
informacji o protokole.  
 
Radny Wiesław Mika poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z IX Sesji. Treść protokołu 
odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z IX Sesji. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił sekretarza X Sesji o przedstawienie informacji o 
protokole.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z X Sesji. Treść 
protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z X Sesji. 
 
Ad 4  
Przewodniczący Rady zaproponował dodatkowy punkt do porządku obrad jako 15: 
Informacja Dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty na temat organizacji roku szkolnego 
2011/2012. 
 
Natomiast dotychczasowy punkt 15 i 16 będą jako 16 i 17.  
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres 30.06 – 
31.08.2011:  
 
30.06.2011  

� Uczestniczył w Walnym Zebraniu Kółek Rolniczych Skarlina i Lekart. 
� Uczestniczył w Zwyczajnym Posiedzeniu Zgromadzenia Wspólników Spółki Zakład 

Usług Komunalnych w Mszanowie, podczas którego podjęto uchwały w sprawie: 
1) zatwierdzenia sprawozdania Zarządu z działalności Spółki za rok 2010, 
2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Spółki za rok obrotowy 2010, 
3) pokrycia straty za rok 2010, 
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4) przyjęcia sprawozdania Rady Nadzorczej, 
5) odmowy udzielenia Prezesowi Zarządu Spółki absolutorium z wykonania 
obowiązków za rok 2010, 
6) udzielenia członkowi Rady Nadzorczej absolutorium z wykonania obowiązków za 
rok obrotowy 2010 ( Pani Marii Szymańskiej) 
7) udzielenia członkowi Rady Nadzorczej absolutorium z wykonania obowiązków za 
rok obrotowy 2010 (Pani ElŜbiecie Augustyn), 
8) udzielenia członkowi Rady Nadzorczej absolutorium z wykonania obowiązków za 
rok obrotowy 2010 (Panu Zenonowi Wiercińskiemu). 

01.07.2011  
� Uczestniczył w Nadzwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników Spółki Zakład Usług 

Komunalnych w Mszanowie, podczas którego podjęto uchwały dotyczące: 
1) odwołania Przewodniczącego Rady Nadzorczej, 
2) wyboru nowego członka i Przewodniczącego Rady Nadzorczej, 
3) ustalenia wynagrodzenia Przewodniczącego Rady Nadzorczej. 

05.07.2011  
� Uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w sprawie kosztów utrzymania szkół 

i dowoŜenia dzieci. 
06.07.2011  

� Spotkał się z Panem Brozdowskim - lekarzem weterynarii - w celu zawarcia umowy 
na usługi weterynaryjne w zakresie usypiania bezdomnych zwierząt,  

� Uczestniczył w spotkaniu zespołu ds. weryfikacji zasadności naliczonych dopłat za 
ogrzewanie dla wspólnot mieszkaniowych. 

07.07.2011  
� Uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rolnictwa – tematem obrad była klęska suszy i 

perspektywa rozwoju Gminnej Spółki Wodnej,  
� Brał udział w pracach Komisji Promocji, podczas której omówiono projekt uchwały w 

sprawie ulg inwestycyjnych dla przedsiębiorców,  
� Spotkał się z Panem Marianem Pokojskim w sprawie uruchomienia prywatnego 

przedszkola w budynku Szkoły Podstawowej w Radomnie.  
14.07.2011  

� Spotkał się z Panią Lukrecją Groszkowską z Gwiździn - właścicielką Gospodarstwa 
Rolnego Eden uŜytkującą nieodpłatnie gminną działkę rolną. Pani Groszkowska 
została poinformowana o wystawieniu tej działki na sprzedaŜ w drodze przetargu. 
Ustalono, iŜ konieczne prace geodezyjne zostaną przeprowadzone po Ŝniwach. 
Otrzymałem takŜe ustne zapewnienie Pani Groszkowskiej, iŜ przychyli się do 
wniosku kierowanego do ANR o nieodpłatne przekazanie gminie gruntów na 
powiększenie boiska sportowego w Gwiździnach. Załatwienie tej sprawy umoŜliwi w 
przyszłości wykonanie ogrodzenia boiska.  

� Uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami NajwyŜszej Izby Kontroli by zapoznać 
się z wystąpieniem pokontrolnym obejmującym realizowane inwestycje w zakresie 
infrastruktury wodno-ściekowej w latach 2007-2011. W związku z 
nieprawidłowościami wykrytymi podczas kontroli Gmina musi ponownie rozliczyć 
dotację uzyskaną z Agencji Nieruchomości Rolnych na budowę sieci kanalizacyjnej 
między Mszanowem, a Nowym Miastem Lubawskim (przepust pod Drwęcą). 
PoniewaŜ za wykonanie tej inwestycji Gospodarstwo Pomocnicze obciąŜyło gminę 
kwotą wyŜszą o 143 tys. zł. od faktycznie poniesionych kosztów, Zakład Usług 
Komunalnych, będący następcą prawnym Gospodarstwa Pomocniczego 
zobowiązany jest do zwrotu tej kwoty gminie, natomiast gmina będzie zobowiązana 
zwrócić ANR kwotę ok. 19 tys. zł.  

� Zawarł umowę z firmą Biankopo reprezentowaną przez Pana Mariana Pokojskiego 
na najem lokalu w budynku Szkoły Podstawowej w Radomnie. W lokalu ma zostać 
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uruchomione niepubliczne przedszkole. Ustalono czynsz najmu w kwocie 500 zł 
miesięcznie na okres do 31.12.2011r., a po tej dacie miesięczny czynsz będzie 
wynosił 2.825 zł. Ponadto do czynszu najmu zostaną doliczone koszty 
eksploatacyjne. Uruchomienie przedszkola oznacza niŜsze koszty utrzymania 
nowej szkoły w Radomnie.   

15.07.2011  
• Olsztyn. Wójt uczestniczył w posiedzeniu Rady Wierzycieli Spółki Humdrex. 

19.07.2011  
� Uczestniczył w prezentacji przydomowych oczyszczalni ścieków ze stali 

nierdzewnej. 
20.07.2011 – 21.07.2011 

� Uczestniczył w spotkaniu z Panem Sławomirem Orzechowskim – przedstawicielem 
Energa  Operator. Omówiono załoŜenia do opracowania projektu oświetlenia 
ulicznego w Tylicach. Pan Orzechowski zadeklarował, Ŝe dla dobrej współpracy 
nieodpłatnie zamontuje lampę oświetleniową w Jamielniku. Deklaracja została 
spełniona.   

� Wspólnie z Kierownikiem ARiMR oraz Panem Markiem Arentowiczem 
wizytowaliśmy 6 gospodarstw rolnych z gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
nominowanych do nagrody „Najlepszy rolnik 2011 roku”.  

22.07.2011  
� Reprezentował gminę w uroczystości z okazji Święta Policji. 

25.07.2011  
� Spotkał się z Radą Sołecką Mszanowa by zaopiniować koncepcję budowy chodnika 

realizowanego z funduszu sołeckiego,  
� Spotkał się z Panią Starostą i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie 

dofinansowania budowy drogi powiatowej z Nowego Dworu Bratiańskiego do 
Radomna. 

26.07.2011  
� W Olsztyńskim Oddziale ANR spotkał się z Dyrektorem Zygmuntem Zdunkiem. 

Podczas spotkania omówiono kwestie:  
1) błędnego rozliczenia dotacji na budowę przepustu pod Drwęcą i połączenia 
kanalizacji w Mszanowie z siecią w Nowym Mieście Lubawskim. Dyrektor stwierdził, 
Ŝe raczej nie widzi moŜliwości umorzenia nadmiernie wypłaconych środków, 
2) moŜliwości skorzystania z programu dotyczącego dofinansowania modernizacji i 
remontów budynków będących w zasobach ANR (zabiegano o wymianę stolarki 
okiennej i drzwiowej pałacu w Gwiździnach), 
3) moŜliwości uzyskania dofinansowania na modernizację systemu grzewczego w 
Bagnie i Mszanowie. Ten wniosek Dyrektor Zdunek zaopiniował negatywnie, gdyŜ 
środki na ten cel juŜ raz otrzymaliśmy na modernizację kotłowni i instalacji 
grzewczej do budynków. PoniewaŜ nie zmodernizowano instalacji wewnątrz 
budynków to system grzewczy nadal nie działa sprawnie. Zdaniem Dyrektora ten 
koszt modernizacji powinny ponieść Wspólnoty Mieszkaniowe, tym bardziej, Ŝe 
ANR nie ma juŜ tych budynków w swoich zasobach.  
4) moŜliwości zwrotu kosztów za remont lokalu nr 1 w budynku pałacu w 
Gwiździnach. 

1.08.2011  
� Uczestniczył w spotkaniu z Panem Margolem i Panią Czułowską z Fundacji Nida 

oraz Kierownikiem GOPS Panią Eweliną Tuchalską, na którym omówiono sprawy 
związane z zakładaniem spółdzielni socjalnych. Stwierdzono, Ŝe nie jest zasadne 
załoŜenie spółdzielni socjalnej na bazie kuchni w Bratianie, skoro gmina nie moŜe w 
drodze bezprzetargowej zlecić jej zadania przygotowywania posiłków dla szkół.   
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5.08.2011  
� Rozmawiał z Panem Pawłem Lasowym – Przedstawicielem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich z rejonu iławskiego w sprawie wykaszania poboczy i odśnieŜania 
chodników przy drogach wojewódzkich. Wójt zaproponował by to zadanie zostało 
zlecone ZUK w Mszanowie.    

10.08.2011  
� W Ostródzie spotkał się z Panią BoŜeną Pniewską – Kierownikiem Rejonu Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Uwzględniając interwencję mieszkańców 
górnego Bratiana zamieszkałych przy drodze krajowej nr 15 złoŜył wniosek do Pani 
Kierownik, by wykaszano pobocza w całej szerokości pasa drogowego. Wniosek 
przyjęto pozytywnie, zapewniono mnie, Ŝe we wrześniu br. pobocza zostaną 
wykoszone w całości. Częściowe wykaszanie poboczy, od strony krawędzi jezdni było 
związane z niŜszymi niŜ to miało miejsce w latach poprzednich, funduszami na ten cel. 
Obecnie mniejsza jest takŜe częstotliwość wykaszania – tylko dwa razy w ciągu roku. 
Przychylając się do prośby Pana Sławomira Szudzińskiego z Bratiana złoŜył wniosek 
do Pani Kierownik o przestawienie znaku drogowego nazwy miejscowości Bratian, 
dokładnie w miejsce pogranicza Bratiana i Łąk Bratiańskich. Tydzień później znak 
został przestawiony zgodnie z wytycznymi zawartymi we wniosku. 

12.08.2011  
� Uczestniczył w naradzie z sołtysami, na której przedstawiono sprawozdanie z 

realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2011 roku. Ponadto przedmiotem 
obrad były następujące tematy: odszkodowania za słupy energetyczne, 
inwentaryzacja opraw oświetlenia ulicznego, zbiórka odpadów poprodukcyjnych od 
rolników.   

� Uczestniczył w posiedzeniu Rady Wierzycieli w postępowaniu upadłościowym 
Humdrex. 

16.08.2011  
� Ostróda: Wójt brał udział w Zgromadzeniu Związku Gmin „Czyste Środowisko”.  
� Spotkał się z Panem Simińskim, który złoŜył wniosek w sprawie odtworzenia drogi 

gminnej nad jeziorem w Lekartach stanowiącej jedyny dojazd do jego posesji. Z 
uwagi na wysokie koszty realizacji tego wniosku podjęto działania w celu 
wykupienia gruntu pod budowę drogi w innym miejscu. W tym celu przeprowadził 
negocjacje z Panią Reda z Warszawy i Panem Góralskim z Nowego Miasta 
Lubawskiego, którzy zgodzili się na sprzedaŜ gminie części swoich działek.  

18.08.2011  
� Uczestniczył w prezentacji kilku firm oferujących nowoczesne urządzenia grzewcze 

wykorzystujące odnawialne źródła energii. Po spotkaniach uznałem, Ŝe naleŜy 
podjąć starania o uzyskanie dofinansowania na zmianę systemu ogrzewania szkoły 
w Bratianie. W chwili obecnej jest ogłoszony prawdopodobnie ostatni konkurs w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007 – 
2013 na inwestycje wykorzystujące odnawialne źródła energii. Zamierzamy 
przystąpić do konkursu. Celem jest zmniejszenie kosztów ogrzewania budynku 
szkoły.  

 
24.08.2011  

� Uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielami Zakładu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych w Ostródzie w sprawie oczyszczenia odcinka rzeki Wel, połoŜonego na 
terenie wsi Bratian. Podczas spotkania ustalono, Ŝe ZMiUW wystąpi do Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie z wnioskiem o wyraŜenie zgody na 
przeprowadzenie prac melioracyjnych na rzece Wel, gdyŜ omawiany odcinek rzeki 
znajduje się w obszarze Natura 2000 oraz w Obszarze Chronionego Krajobrazu. W 
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zaleŜności od Decyzji podjętej przez RDOŚ w Olsztynie podejmowane będą dalsze 
działania. 

29.08.2011  
� Wójt przewodniczył pracom komisji rekrutacyjnej na stanowisko kierownika referatu 

ds. inwestycji i rozwoju. 
� Spotkał się z dwoma właścicielami nieruchomości z Bratiana w sprawie uzyskania 

zgody na lokalizację sieci kanalizacyjnej na ich działkach. 
 
Ponadto w zakresie bieŜącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 

� 25 sierpnia br. wszczęte zostało postępowanie przetargowe na wybór wykonawcy 
zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej, tłoczno-grawitacyjnej z przepompowniami 
P1 i P2 oraz przyłączami we wsi Bratian”. Podczas przygotowywania dokumentów 
powstały powaŜne komplikacje, ale urzędnicy poradzili sobie z ich usunięciem:  
1) Ze względu na upływ czasu (dokumentacja techniczna została opracowana w 
2006 roku) - nastąpiły zmiany właścicieli gruntów, podziały i scalenia 
poszczególnych działek. W efekcie trzeba było ponownie uzyskać zgody 35 
właścicieli na przeprowadzenie kanalizacji przez ich nieruchomości. Największy 
problem mieliśmy z uzyskaniem zgody od 5 osób prywatnych i jednej osoby 
prawnej (PKP). W chwili obecnej nadal nie ma zgody od 4 właścicieli . 
2) Pozwolenie na budowę wydane było w 2008 roku, a termin jego waŜności upłynie 
17 listopada 2011 roku. Do tego czasu naleŜy wyłonić wykonawcę robót, 
wykonawcę nadzoru inwestorskiego i rozpocząć roboty. Czasu jest mało, gdyŜ 
postępowania trwają około 35 dni i powinny następować po sobie. 
3) Pozwolenie wodno-prawne na wykonanie przejść projektowanej sieci kanalizacji 
sanitarnej w Bratianie zostało wydane 14.04.2006 roku na okres dwóch lat. W 
związku z utratą jego waŜności Gmina w dniu 9 lutego br. wystąpiła do Starostwa 
Powiatowego z wnioskiem o wydanie kolejnego pozwolenia wodno-prawnego. W 
dniu 18 marca br. pozwolenie zostało wydane. JednakŜe 14 kwietnia Regionalny 
Zarząd Gospodarki Wodnej w Gdańsku wystawił negatywną opinię dotyczącą 
rozwiązania technicznego zawartego w operacie Biura Projektów Budownictwa 
Komunalnego. Ponadto wnioskował o wykonanie aktualnych przekrojów rzeki 
Drwęcy i o przesłanie do zaopiniowania poprawionej dokumentacji. W związku z 
powyŜszym Gmina zleciła wykonanie aktualizacji operatu wodno-prawnego, po 
uzyskaniu, którego w dniu 24 czerwca br. Wójt wystąpił o zmianę pozwolenia 
wodno-prawnego. Pod koniec sierpnia 2011 roku otrzymaliśmy od Regionalnego 
Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku odpowiedź, która obliguje nas do 
przeprojektowania dokumentacji kanalizacji w Bratianie. 

� Wójt spotkał się z Panem Eugeniuszem Badziongowskim - Dyrektorem PKP w 
Olsztynie w celu zintensyfikowania działań związanych z przejęciem terenu po 
torowisku. Ustalono, iŜ realny termin przejęcia to listopad bądź grudzień bieŜącego 
roku. W sprawie uruchomienia przez PKP S.A. dworca w Jamielniku Dyrektor 
stwierdził, iŜ leŜy to w gestii PKP Przewozy Regionalne. Ponadto zaproponował, by 
gmina sama uruchomiła poczekalnię dla pasaŜerów, dzierŜawiąc część dworca lub 
przejmując nieodpłatnie cały budynek. Ma przedłoŜyć gminie ofertę. 

� W dniu 11.07.2011 złoŜyliśmy wniosek do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad w Olsztynie w sprawie uwzględnienia w Planie Budowy Ciągów Pieszo-
Rowerowych na lata 2011-2013 budowę chodnika przy drodze krajowej nr 15 na 
odcinku Bratian-Łąki Bratiańskie. Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez 
olsztyński Oddział GDDKiA, który dalej przekaŜe go do GDDKiA w Warszawie. 
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� Podsumowaliśmy akcję zbiórki „elektrośmieci”. Zebrano 7,4t róŜnego rodzaju 
sprzętu elektronicznego.  

� W dniu 30 czerwca otrzymaliśmy obszerne wyjaśnienie dotyczące działań podjętych 
przez GDDKiA w sprawie obwodnicy NML oraz informację o kolejnym przesunięciu 
terminu wydania decyzji środowiskowej w tej sprawie na dzień 16.09.2011. 

� Otrzymaliśmy od  Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego decyzję 
nakazującą rozbiórkę nieuŜytkowanego budynku mieszkalnego i gospodarczego 
(stodoły) na działce nr 161 w miejscowości Lekarty. 

� Starosta Nowomiejski wniósł sprzeciw w sprawie utwardzenia działki nr 136/6 w 
Tylicach. Inwestycja realizowana jest w ramach funduszu sołeckiego. 

� Otrzymaliśmy rozstrzygnięcie Wojewody stwierdzające niewaŜność części uchwały 
Rady Gminy nr X/48/2011 w sprawie udzielenia bonifikaty oraz określenia 
warunków jej stosowania przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych stanowiących 
własność gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie (§3 ust. 1 – 4 uchwały).  

� ANR negatywnie zaopiniowała wniosek o zwrot nakładów poniesionych na remont 
lokalu nr 1/1 w budynku pałacu Gwiździnach.  

� Otrzymaliśmy informację z PKP Polskie Linie Kolejowe S.A., Ŝe od dnia 1.09.2011 r. 
zostanie otwarta stacja Jamielnik dla celów techniczno-ruchowych. Oświetlenie 
peronów będzie obsługiwał dyŜurny ruchu. Niestety nie uzyskaliśmy zgody na 
korzystanie przez pasaŜerów z poczekalni znajdującej się w budynku dworca. 

� Wycięto drzewo rosnące pomiędzy liniami energetycznymi, w Bratianie. 
Skomplikowaną operację ścięcia drzewa zagraŜającego bezpieczeństwu 
przechodniów i przejezdnych wykonała StraŜ PoŜarna. 

� Wnioskowaliśmy do firmy POLKOMTEL o usunięcie szkód powstałych w wyniku 
prac związanych z budową linii światłowodowych. 

� Zleciliśmy wykonanie ekspertyzy w związku z przeciekami dachu szkoły w 
Gwiździnach. Problem występuje od 3 lat. I choć wykonawca podejmował próby 
usunięcia tego problemu w ramach gwarancji, to jednak zawsze nieskutecznie. 
NiezaleŜnie od tych działań zgłosiliśmy sprawę przecieków do ubezpieczyciela. 

� Rozpoczęliśmy przygotowania do złoŜenia projektu dotyczącego zmiany systemu 
grzewczego budynku Zespołu Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie na pompy 
ciepła wykorzystujące źródła geotermalne. 

� W dniu 19.08.2011 uzyskaliśmy pozwolenie na budowę drogi gminnej Nawra 
Ustronie. 

� Uzyskaliśmy informację z Urzędu Marszałkowskiego, Ŝe projekt „Remont pokrycia 
dachowego w świetlicy wiejskiej w Pustkach” nie uzyskał dofinansowania z powodu 
braku środków. Z tego powodu został umieszczony na liście oczekujących. 

� Uzyskaliśmy informację ze Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza 
Drwęcy, Ŝe Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie wstępnie zaakceptował złoŜony przez Stowarzyszenie wniosek 
aplikacyjny do Life+ o dofinansowanie zadania „Polepszenie warunków bytowania 
ryb i płazów rzeki Drwęcy i jej dopływów”. W ramach projektu w Bratianie zostanie 
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wykonana przystań kajakowa ze zorganizowanym miejscem do biwakowania i 
odpoczynku (wiata, stoliki, stojaki na rowery i kajaki, toalety typu toy-toy).  

� Do sieci kanalizacyjnej w Mszanowie dotychczas przyłączyliśmy 16 budynków – 
dane na dzień 30 sierpnia br. 

� Ogłosiliśmy konkurs na stanowisko kierownika Referatu Inwestycji i Rozwoju. W 
wyniku rekrutacji najwyŜszą ocenę komisji otrzymał Pan Stanisław Bielecki. 

Zarządzenia wydane w okresie od 30 czerwca do 31 sierpnia 2011r.: 
30.06.2011r.: 
- w sprawie wprowadzenia druku zapotrzebowania, 
- w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2011, 
- 12.07.2011r. w sprawie upowaŜnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej, 
- 13.07.2011r. w sprawie upowaŜnienia pracownika  do wystawiania faktur VAT w imieniu 
Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
18.07.2011r.:  
- w sprawie  powierzenia pełnienia obowiązków Pełnomocnika d/s ochrony informacji 
niejawnych w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie odwołania z funkcji Kierownika Kancelarii Tajnej w Urzędzie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w  Mszanowie, 
19.07.2011r.:  
- w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2011, 
- w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania nagrody rocznej kierownikom  
samorządowych instytucji kultury oraz wzoru wniosku  o przyznanie  nagrody rocznej, 
21.07.2011r.:  
- w sprawie powołania komisji do spraw oceny szkód związanych  
z inwestycją światłowodowej linii kablowej podziemnej na relacji Brodnica – Nowe Miasto 
Lubawskie – Iława, 
- w sprawie zmiany Regulaminu naboru na wolne stanowiska urzędnicze w Urzędzie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 29.07.2011r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2011, 
1.08.2011r.:   
- w sprawie powierzenia Sekretarzowi Gminy prowadzenia określonych spraw, 
- w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie,  
4.08.2011r.:  
- w sprawie powołania komisji do spraw przeglądu rocznego w ramach gwarancji budynku 
świetlicy w Tylicach, 
- w sprawie powołania komisji do spraw przeglądu rocznego w ramach gwarancji budynku 
Szkoły Podstawowej w Radomnie, 
9.08.2011r.: 
- w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2011, 
- w sprawie  powołania Komisji ds. przeprowadzenia naboru na stanowisko Kierownika 
referatu ds. inwestycji i rozwoju w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie  z/s w 
Mszanowie, 
-10.08.2011r. w sprawie upowaŜnienia  do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej, 
- 12.08.2011r. w sprawie powołania stałej komisji przetargowej, przyjęcia regulaminu prac 
komisji przetargowej 
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- 19.08.2011r. w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie 
urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów komitetów wyborczych w wyborach do 
Sejmu i Senatu RP, 
- 29.08.2011r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Nowe Miasto 
Lubawskie za pierwsze półrocze 2011r., 
30.08.2011r.: 
- w sprawie powołania komisji do spraw utrzymania czystości i porządku przez właścicieli 
nieruchomości na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie upowaŜnienia do  wykonywania czynności w postępowaniach o udzielenie 
zamówień publicznych. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, kiedy rozpocznie pracę  komisja ds. szkód powstałych 
przy układaniu światłowodu oraz czy będzie ustalała równieŜ szkody na mieniu prywatnym.  
 
Radna Barbara Grzywacz podziękowała Wicestaroście Marcinowi Bulińskiemu, Dyrektorowi 
Powiatowego Zarządu Dróg oraz instytucjom współpracującym za udroŜnienie studzienki 
ściekowej w Jamielniku. 
Radna stwierdziła, Ŝe stan dróg został poprawiony. Poinformowała, Ŝe droga na cmentarz w 
Jamielniku została zwęŜona przez właścicieli działek prywatnych, jest bardzo piaszczysta, 
wytworzył się wielki dół, w którym zalega woda opadowa. Wnioskowała, aby materiał 
zgromadzony w Jamielniku przeznaczyć na podwyŜszenie poziomu tej drogi.  
Na drodze z Jamielnika do Gryźlin jest  niedroŜna studzienka i podczas opadów woda 
przelewała się przez pola na łąki. Wnioskowała, aby teraz udroŜnić studzienkę dlatego, Ŝe z 
pól zebrane są zbiory.  
 
Sołtys Zygfryd Kurnikowski zapytał na jakim etapie są przygotowania do remontu świetlicy w 
Nowym Dworze. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski wnioskował o wyczyszczenie rowu na odcinku około 500 metrów 
z Chrośla do Gryźlin i nawiezienie kamieniem dwóch odcinków dróg, zgodnie z planem. 
Prosił Wójta o pomoc w wyegzekwowaniu usunięcia usterek w świetlicy w Chroślu.  
 
Sołtys Roman Jadanowski wnioskował o wyczyszczenie rowu w Radomnie od poczty w 
stronę jeziora.  
 
Sołtys Marian Hincman wnioskował o zasypanie dziur w asfalcie przez wieś.  
 
Wicestarosta Marcin Buliński zapytał czy Gmina złoŜyła wnioski w ramach konkursu 
„Odnowa wsi” ogłoszonego przez Urząd Marszałkowski. Termin zgłaszania wniosków minął 
w końcu czerwca.  
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała o ustawienie tablic przy drodze z Iławy do 
Katarzynek, wskazujących drogę do Jamielnika i Radomna,.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski poprosił o bliŜsze informacje na temat budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków.  
 
Radny Wiesław Mika wnioskował o wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej Lekarty – 
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Nowy Dwór i pod Skarlin.   
 
Sołtys Radomna wnioskował o postawienie wiaty przystankowej na przystanku przy 
rozwidleniu dróg do Jamielnika.  
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o postawienie wiaty przystankowej obok posesji 
Pana Kwiatkowskiego.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał czy Gminna Spółka Wodna dokonała drastycznych 
działań polegających na ściąganiu składek od rolników poprzez komornika, o czym mówiono 
na Komisji Rolnictwa. Prosił o zwołanie zebrania w mniejszym gronie dla przedyskutowania 
problemów Spółki. Wpływy z tytułu składek wynoszą 12 tys. zł. z tego 11 tys. zł. pochłania 
utrzymanie 1 stanowiska pracy. Poinformował, Ŝe uczestniczył w zebraniu Powiatowej Izby 
Rolniczej na temat spółek wodnych i okazało się, Ŝe spółki w województwie warmińsko-
mazurskim działają bardzo pręŜnie. Pozyskują środki unijne.  MoŜliwości są. Tylko czy wśród 
rolników są osoby, które chciałyby się tym zająć.  
Wnioskował do Wójta o rozwaŜenie wystąpienia do Agencji Nieruchomości Rolnych o 
nieodpłatne przekazanie Gminie gruntu nad jeziorem Skarlińskim.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski odpowiedział radnemu Wiśniewskiemu w sprawie spółki wodnej.  
Jest członkiem komisji rewizyjnej. Spółka działa bardzo słabo o czym wiedzą wszyscy 
rolnicy. Od początku swojej działalności była na dotacjach z budŜetu Gminy, powiatu, 
województwa, składki były bardzo niskie. Obecnie dotacji nie ma. Utrzymuje się ze składek. 
Mogłaby istnieć gdyby składki wynosiły 190 zł. od 1 ha, a nie 35 zł. Wykonuje prace tylko 
tam, gdzie to jest niezbędne. Główne rowy są czyszczone. Po zlikwidowaniu spółki 
powstanie problem. Nieczyszczone rowy zapchają się i spowodują zalanie pół, a co będzie z 
dopłatami w  sytuacji, kiedy łąki będą nie uprawiane.   
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe spółka wodna nie jest jednostką gminy, a jeŜeli jest taka 
wola to Przewodniczący Komisji Rolnictwa powinien zwołać posiedzenie Komisji w tej 
sprawie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o poszerzenie wjazdu z drogi gminnej do posesji 
Pana Sasinowskiego. Podczas remontu drogi z Radomna do Gryźlin wykonano wjazd 
szerokości 2m i jest zbyt wąski dla przejazdu sprzętu rolniczego.  
Przekazał, Ŝe Pan Jarosław Jadanowski wnioskował do niego o remont odcinka drogi od 
drogi głównej na Tabory – pod górkę.  
Wnioskował o rozwiązanie sprawy Kółka Rolniczego w Radomnie. Jego istnienie jest fikcją 
od kilku lat.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011.  
Zmiany budŜetu  omówiła Skarbnik Gminy. 
załącznik nr 1 
- dochody: darowizna na remont drogi w Radomnie – nad jeziorem, 9.500 zł.  
- róŜe rozliczenia finansowe – zwrot wydatków z funduszu sołeckiego – 20%, łączna kwota 

46.236,47 zł., w tym na realizację zadań bieŜących 32.509,14 zł. oraz realizację inwestycji i 
zakupów inwestycyjnych – 13.727,33 zł.,  

  - w dziale 801 dotacja w wysokości 186 zł.  na wynagrodzenie dla komisji egzaminacyjnej 
na stopień nauczyciela mianowanego, 
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- rozdział 85213 – dotacja celowa na świadczenia ubezpieczenia zdrowotnego za osoby 
pobierające świadczenia – 2480 zł.  

- dział 9211 dotacja zaliczkowa – 7.980,44 zł. na realizację projektu „Okno na świat” 
realizowanego przez Gminne Centrum Kultury. 

załącznik nr 2 wydatki: 
- wpłaty na rzecz izb rolniczych – zmniejszono o 143 zł.  
- pozostała działalność - zmniejszenie dotacji na organizację doŜynek powiatowych o 250 zł.  
   oraz na zakup materiałów i wyposaŜenia o 191 zł.  
- zwiększenie w tym dziale o 548 zł. na zakup usług pozostałych, 
- leśnictwo: zmniejszenie o 2 tys. zł.  
- drogi publiczne: zmniejszenie dotacji o 100.000 zł. na projekt chodnika w Bratianie, 

pozostaje 90.000 zł. dla powiatu,  poza tym zmniejszenia dotyczące pracowników 
interwencyjnych, natomiast zwiększenia o 43.142,47 zł. na zakup pozostałych usług 

  (transport tłucznia, równanie dróg), wydatki inwestycyjne zmniejszenie o 10.000 zł. na 
projekt drogi Gwiździny-Krzemieniewo.  

- zwiększenie w dziale turystyka o 30.00 zł. na projekt budowy ścieŜki rowerowej w Bratianie. 
Gmina będzie ubiegała się o dotację na tan cel.  

- w dziale gospodarka mieszkaniowa zwiększenie o 24.000 zł. na modernizację kotłowni w 
Gwiździnach w budynku „pałacu”, w celu zmniejszenia kosztów ogrzewania.  

Wójt wyjaśnił, Ŝe budynek nie jest własnością Gminy, ale Gmina zawarła umowę z Agencją 
Nieruchomości Rolnych i zobowiązała się dostarczać mieszkańcom tego budynku ciepło. 
Tymi kosztami Agencja obciąŜa Gminę, a lokatorzy nie płacą do Gminy. Dla obniŜenia 
kosztów wymieniony zostanie kocioł na ekogroszek. Obsługę kotłowni będzie prowadziła 
firma. Wójt prowadzi rozmowy z Agencją w sprawie wymiany stolarki okiennej w tym 
budynku.  
 
Radny Przemysław Kotewicz poprosił o przedstawienie kalkulacji wymiany systemu 
ogrzewania. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe przedstawi.  
 
Dalej Pani Skarbnik kontynuowała omawianie zmian w budŜecie: 
- zwiększenie o 3.075 zł. na zakup usług remontowych w Urzędzie Gminy – zamontowanie 
czujników do instalacji grzewczej. 
- dział 801 – szkoły podstawowe – zwiększenie o 34.440 zł. na projekt zmiany systemu 
grzewczego w szkole w Bratianie, pozostała działalność 186 zł. zgodnie z dotacją, 
- dział 852 pomoc społeczna: zwiększenie o 35.000 zł.  na opłacenie pobytu mieszkańców 
Gminy w domach pomocy społecznej, zwiększenie o 6.480 zł. jako 20% udział Gminy w 
kosztach finansowania składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające 
świadczenia, zwiększenie o 8.582 zł. jako 20% udział Gminy w finansowaniu zasiłków -  
pomoc w naturze,  zwiększenie o 9.158 zł. na dodatki mieszkaniowe, zasiłki stałe 
zwiększenie o 44.900 zł. jako 20% udział Gminy  w realizacji zadania,  
- dział 85219 ośrodek pomocy społecznej – dodatkowe wynagrodzenia roczne - zmniejszenie 
o 2.874 zł. wynagrodzenia bezosobowe – zwiększenie o 2.000 zł.  zakup pozostałych usług 
zwiększony o 25.000 zł. odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych zmniejszony o 
2.984 zł. W sumie wydatki na administracji GOPS wzrosły o 21.142 zł.  
- usługi opiekuńcze – zmniejszenie wynagrodzeń pracowników o 14.300 zł., dodatkowych 
wynagrodzeń rocznych o 913 zł., wynagrodzenia bezosobowe zwiększone o 17.567 zł. 
(opiekunki pracują na umowy zlecenia), odpis na fundusz socjalny zmniejszony o 2.354 zł.  
- doŜywianie - zmniejszenie o 59.537 zł. , zakup materiałów i wyposaŜenia – termosy w 
kuchni w szkole w Bratianie – 3.631,94 zł., stypendia dla uczniów zwiększenie o 21.632 zł.  
- oświetlenie ulic:  zwiększenie o 16.000 zł. na budowę oświetlenia w Tylicach, 
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- domy i ośrodki kultury – było planowane 45.000 zł. na wynagrodzenie za roboty dodatkowe 
przy świetlicy w Chroślu, ale wykonawca nie przedstawił faktur i nie ma moŜliwości 
zapłacenia. Zmniejszenie o 25.361 zł.  
- zmniejszenie dotacji dla Gminnego Centrum Kultury o 20.000 zł. a zwiększenie o 7.980,44 
zł. zgodnie z dotacją na projekt. 
- obiekty sportowe: zwiększenie składek na ubezpieczenie społeczne o 431 zł. , zakup  
materiałów na boisko „Orlik” zmniejszenie o 10.000 zł. oraz na zakup energii o 30.000 zł.  
- pozostała działalność zwiększenie na kluby sportowe o 1.500 zł.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał o planowaną budowę oświetlenia Tylicach. 
 
Wójt odpowie w pkt 16.  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, Ŝe załącznik nr 3 do uchwały o zmianie budŜetu jest bez 
zmian. W załączniku nr 3a pkt 11 – projekt przebudowy drogi Gwiździny – Krzemieniewo 
zmniejszenie o 10.000 zł., w pkt 13 dopisano zadanie: wykonanie dokumentacji projektowej 
budowy ścieŜki pieszo-rowerowej w Bratianie, pkt 17: wykonanie dokumentacji na 
modernizację ogrzewania szkoły w Bratianie, pkt 19 zmniejszenie do kwoty 20.000 zł. – 
roboty dodatkowe przy świetlicy w Chroślu. Załącznik nr 4 nie ulega zmianie.  Załącznik nr 5 
– zmniejszenie dotacji na doŜynki o 250 zł. – pozycja 1. Załącznik nr 6 poz. 1 zmniejszenie 
dotacji dla Gminnego Centrum Kultury oraz poz. 16 dotacja dla klub sportowy.  
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XI/49/2011 zmieniaj ącą 
uchwał ę nr IV/15/11 z dnia 12 stycznia 2011r. w sprawie uc hwalenia bud Ŝetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na 2011 r.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z 
przeznaczeniem na realizację w roku 2012 zadania  „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333 
N Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 9+500 do km 14+127” 
 
Wicestarosta Marcin Buliński poinformował, Ŝe w roku 2012 powiat zamierza kontynuować 
remont drogi Iława – Radomno – Nowe Miasto Lubawskie. W związku z tym wystąpił do 
Gminy z propozycją współfinansowania tej inwestycji. Długość odcinka zaplanowanego do 
remontu na przyszły rok  to 4,627 km, do parkingu przed kościołem w Radomnie, z 
wyłączeniem odcinka wykonanego w roku 2009 (obejście wiaduktu). Zakres robót: odnowa 
nawierzchni bitumicznej poprzez profilowanie istniejącej nawierzchni, wykonanie warstwy 
wiąŜącej grubości 3 cm, warstwy ścieralnej – 3 cm, odnowa skrzyŜowań z drogami 
powiatowymi i gminnymi., przebudowa zatok autobusowych i chodników w Chroślu i 
Radomnie, regulacja odwodnienia, czyszczenie studzienek, odtworzenie rowów 
odwadniających, przebudowa istniejących zjazdów, rozwiązanie kwestii bezpieczeństwa 
ruchu drogowego- oznakowania poziome i wymiana oznakowania pionowego, ustawienie 
barier energochłonnych miejscach, gdzie głębokość rowów przekracza 1,5m.  
Pan Marcin Buliński przedstawił zadania, które w roku 2011 przeprowadził powiat na terenie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie : 
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- przebudowa drogi powiatowej od drogi krajowej nr 15 do Nowego Dworu – 4,344 km. 
Łączna wartość robót – 1.545.129 zł. W najbliŜszych dniach nastąpi odbiór drogi.  
- przebudowa mostu w ciągu drogi 1333 wraz z wykonaniem dojazdów przed Radomnem, na 
odcinkach po 100m z kaŜdej strony. W wyniku oszczędności przetargowych w sumie 
wykonane zostanie 534m nowej nawierzchni. Koszt 325.000,61 zł., dofinansowane z 
Ministerstwa Transportu. 
- odnowiona została nawierzchnia na drodze 1244N  w miejscowości Nowy Dwór (dwa ostre 
zakręty) – koszt ponad 30 tys.zł. 
- remont cząstkowy nawierzchni bitumicznej na drogach powiatowych (przełom na drodze 
Jamielnik-Radomno i Skarlin-Nawra)  koszt ponad 46 tys. zł.   
- wybudowano chodnik w Mszanowie, po prawej stronie przy działkach - 52m oraz w Bagnie- 
wykonano peron, w przyszłym roku planuje się chodnik.  
- przebudowane zostały 2 przepusty w Nawrze i Bagnie, 
- ustawiono lustra w Jamielniku oraz znaki prowadzące.  
W sumie w roku 2011 na drogi powiatowe w Gminie Nowe Miasto Lubawskie przeznaczono 
prawie 2 mln zł.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał co naleŜy uczynić, aby połączyć stary chodnik z nowym 
w Nawrze. Dlaczego pozostawia się odcinki starej nawierzchni w Nowym Dworze.   
W sprawie drogi w kierunku Iławy radny stwierdził, Ŝe to wielka zasługa Pana Jabłońskiego. 
Poinformował, Ŝe w oznaczeniu kierunkowym „Łąki Brat” kropki brakuje. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał z czego wynika, Ŝe nazwy są skracane np. „Nowe 
Miasto Lub.”. 
 
Pan Buliński odpowiedział w sprawie pozostawiania starej nawierzchni, Ŝe wszystko zaleŜy 
od pieniędzy. JeŜeli wystąpią oszczędności, to powiat zamierza uzupełnić te odcinki. W 
sprawie chodnika w Nawrze, Starostwo jest gotowe przystąpić do rozmów.  
 
Sołtys Zygfryd Kurnikowski wnioskował aby uzupełnić nazwę miejscowości „Nowy Dwór” na 
„Nowy Dwór Bratiański”. Potrzebne są 3 takie znaki.  
 
Pan Buliński odpowiedział, Ŝe nazwa miejscowości musi być w jednym ciągu i to będzie 
bardzo długi znak. Zwróci uwagę na sprawy oznaczeń miejscowości. 
 
Sołtys Roman Jadanowski wnioskował o ustawienie barierek ochronnych po lewej stronie, ze 
względu na głęboki rów, jadąc w kierunku Nowego Dworu w pobliŜu starej cegielni. 
 
Pan Buliński przekaŜe sprawę do Zarządu Dróg. 
 
Radny Kazimierz DomŜalski zapytał o remont drogi w kierunku Mroczna. 
 
Pan Buliński odpowiedział, Ŝe dokumentacja jest przygotowana, oczekuje na ogłoszenie 
odpowiedniego konkursu. Obecny konkurs dotyczył wyłącznie dróg budowanych od podstaw. 
 
Pan Wacław Jabłoński podziękował za słowa uznania. Batalia o budowę tej drogi trwała od 
1999 roku, przy współudziale radnych równieŜ gminnych. Wspólnymi siłami udało się 
wykonać znaczną część tej drogi. W sprawie bilansu udziału dróg powiatowych na terenie 
Gminy w remontach dróg na terenie powiatu, to w latach 2009-2010 Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie była na ostatnim miejscu.  
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Wójt apelował do radnych o przyjęcie uchwały. Gminy współfinansują budowę dróg 
powiatowych, ale takŜe powiat współfinansuje budowę dróg gminnych. Takie zapewnienie 
Wójt otrzymał od Pani Starosty, jeŜeli Gmina będzie składała wniosek do Rządowego 
Programu Budowy Dróg. Bez umowy partnerstwa szanse otrzymania dofinansowania są 
ograniczone.  
 
Radny Stefan Ławicki zapytał czy Iława równieŜ planuje remont. 
 
Pan Buliński odpowiedział, Ŝe remont tej drogi w granicach powiatu powinien zmobilizować 
Powiat Iławski. Takie rozmowy mogą się odbyć.  
Trzecim etapem budowy, a zarazem najtrudniejszym, ze względu na wykup gruntów, będzie 
odcinek od parkingu przy kościele w Radomnie do granicy powiatu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XI/50/2011  w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejsk iego z przeznaczeniem na 
realizacj ę w roku 2012 zadania  „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1333 N Iława – 
Radomno – Nowe Miasto Lubawskie na odcinku od km 9+ 500 do km 14+127”. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko – 
Iławskiego „Czyste Środowisko” z siedzibą w Ostródzie. 
 
Przewodniczący odczytał wniosek Zarządu Związku Gmin Ostródzko-Iławskiego w sprawie 
podjęcia uchwały przyjmującej zmiany Statutu Związku i odczytał projekt uchwały.   
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XI/51/2011 w sprawie 
przyj ęcia zmian do Statutu Zwi ązku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego „Czyste 
Środowisko” z siedzib ą w Ostródzie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt. 
 
Pan Marek Arentowicz poinformował, Ŝe Gmina otrzymała brakującą na poprzedniej Sesji 
opinię Towarzystwa Ochrony Praw Zwierząt. Projekt uchwały nie zmienił się od 
przedstawionego na poprzedniej Sesji.  
 
Radna Mirosława Granica poinformowała o problemie wałęsających się psów w Jamielniku, 
część z nich ma właściciela. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe naleŜy zgłosić do policji.  
 
Pani Edyta Gorzka stwierdziła, Ŝe w takich sytuacjach właściciele nie przyznają się, a nie 
moŜna udowodnić.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe dlatego konieczna jest ewidencja. 
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Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały.   
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XI/52/2011 w sprawie 
zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierz ąt. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 
 
Po przerwie wznowił obrady. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez 
Gminę Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zgodnie z sugestią Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej, Zdrowia oraz Pomocy Społecznej z projektu uchwały wykreślony został 
dotychczasowy § 15, który brzmiał: „ W przypadku wykorzystania na realizację zadania tylko 
części przekazanej dotacji, niewykorzystane środki finansowe naleŜy zwrócić warz z 
odsetkami w wysokości określonej jak dla zaległości podatkowych  liczonych zgodnie z art. 
251 i 252 ustawy o finansach publicznych.” 
 
Uchwałę omówiła Pani Katarzyna Wałdowska – Pełnomocnik Wójta ds. Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały.   
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XI/53/2011 w sprawie  
okre ślenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gmin ę Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Mszanowie. 
 
Sekretarz Gminy poinformowała, Ŝe intencją było ujednolicenie, aby w GOPS podobnie jak w 
pozostałych jednostkach organizacyjnych Gminy byli dyrektorzy. Poza tym w Ośrodku moŜna 
będzie powołać kierowników działów, co jest uzasadnione.   
 
Radna Mirosława Granica poinformowała, Ŝe Komisja Oświaty omawiała projekt uchwały i 
stwierdziła, Ŝe Pani Kierownik kieruje duŜym zespołem pracowników i ta zmiana jest 
wskazana. Komisję interesowało czy zmiana będzie miała skutki finansowe.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe nie przewiduje zwiększonych nakładów na GOPS. Ta zmiana jest 
zasadna, argumenty zostały przedstawione na posiedzeniu Komisji.  
 
Kierownik GOPS podziękowała za inicjatywę, zwłaszcza Panu Wójtowi.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał projekt uchwały.   
 



 16 

W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XI/54/2011 w sprawie  
zmiany statutu Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
   
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy. 
 
Wójt wyjaśnił, Ŝe podjęcie uchwały związane jest ze zmianą przepisów dot. zatrudnienia osób 
w wieku emerytalnym. 
 
Radca prawny omówił przepisy prawne związane z tą sprawą. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W glosowaniu, 11 głosami „za”, przy 2 głosach wstrz ymuj ących si ę, Rada Gminy 
podj ęła uchwał ę Nr XI/55/2011 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10. 
 
Ad 14 
Wybory ławników 
      a) przedstawienie opinii Zespołu 
Opinię Zespołu przedstawiła Pani Mirosława Granica. Opinia stanowi załącznik nr 11. 
 
      b) powołanie komisji skrutacyjnej, głosowanie i podjęcie uchwały. 
Rada Gminy jednomyślnie powołała komisję skrutacyjną w następującym składzie: 

1) Halina Sieńska 
2) Mirosława Granica 
3) Przemysław Kotewicz. 

 
Komisja skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania. 
Pani Mirosława Granica odczytała zasady głosowania. 
Po przeprowadzonym głosowaniu Komisja obliczyła wyniki i Pan Przemysław Kotewicz 
odczytał protokół, który stanowi załącznik nr 12.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe w głosowaniu tajnym Rada Gminy podj ęła 
uchwał ę nr XI/56/2011 w sprawie wyboru ławników do S ądu Rejonowego w Nowym 
Mieście Lubawskim. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13. 
 
 
Ad 15 
Informacja Dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty na temat organizacji roku szkolnego 
2011/2012.  
Informacja stanowi załącznik nr 14.  
Poinformowała, Ŝe od 1 września na terenie gminy rozpoczyna działalność prywatne 
przedszkole w Radomnie. Jest 8 dzieci z terenu Gminy i 10 z Iławy.  
 
Wójt poinformował, Ŝe dzięki przetargowi na dowoŜenie dzieci do szkół, Gmina 
zaoszczędziła 40 tys. zł.  
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 Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt w pierwszej kolejności odpowiedział na pytania z poprzedniej Sesji: 

1) Zrealizowano  wniosek radnego Przemysława Kotewicza o postawienie znaku 
ograniczenia prędkości przy drodze do kościoła w Radomnie. 

2) Zrealizowano wniosek radnego Szwechowicza o  oznakowanie skrzyŜowania ulic 
Kościelnej i OkręŜnej w Bratianie, obok Orlika. 

3) Przekazano dzielnicowemu wniosek radnego Szwechowicza o częstsze patrole Policji 
przy ul. Kościelnej w Bratianie. 

4) W odpowiedzi na wniosek złoŜony przez Sołtysa Romana Sienkowskiego o 
postawienie znaku ograniczenia  prędkości do 40 km/h na drodze krajowej nr 15. 
(obecnie na odcinku od skrzyŜowania jest ograniczenie prędkości do 70 km/h) - 
dokonano wizji lokalnej, w której uczestniczył Pan Andrzej Łata – zastępca kierownika 
Rejonu GDDKiA. Wniosek radnego rozpatrzono negatywnie gdyŜ, tak duŜe 
spowolnienie ruchu na drodze krajowej skutkowałoby wydłuŜonym czasem przejazdu.  

5) Zrealizowano wniosek radnego Zbigniewa Wiśniewskiego w sprawie zebrania kamieni 
z poboczy wyremontowanych dróg gminnych. 

6) Zrealizowano dwa wnioski sołtys Melanii Sarnowskiej-Dembek w sprawie przycięcia 
bzu i wymiany lustra przy drodze wojewódzkiej w Pacółtowie. 

7) Zrealizowano wniosek sołtysów z Radomna i Chrośla w sprawie naprawy szkód 
powstałych w wyniku ułoŜenia światłowodu. Wójt Gminy powołał komisję do spraw 
oceny szkód związanych z inwestycją światłowodowej linii kablowej podziemnej relacji 
Brodnica – Nowe Miasto Lubawskie – Iława. Zadaniem komisji była ocena szkód w 
Nawrze, Nowym Dworze, Chroślu i Radomnie. Prace komisji zakończono 27.07.2011 
roku. O zaistniałych szkodach poinformowano listownie Polkomtel wyznaczając termin 
naprawy na dzień 30.09.2011r. 

8) Zrealizowano wniosek sołtysa Romana Jadanowskiego w sprawie przycięcia gałęzi 
przy moście na Drwęcy w Mszanowie. 

9) Zrealizowano wniosek sołtysa Edyty Gorzki w sprawie przeglądu wyposaŜenia placu 
zabaw. Przeglądu i oceny stanu sprawności zamontowanych urządzeń dokonał Pan 
Paweł Oelberg stwierdzając konieczności przeprowadzenia naprawy wyposaŜenia 
placu zabaw. Z uwagi na brak środków zadanie to zostanie wpisane do planu 
wydatków na rok 2012. 

 
Zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- wniosek Pana radnego Kotewicza w sprawie rozpoczęcia działalności komisji ds oceny 
szkód po ułoŜeniu światłowodu,  Wójt udzielił odpowiedzi, jak wyŜej. 
- w sprawie budowy oświetlenia na drodze gminnej w Tylicach, Wójt odpowiedział radnemu, 
Ŝe chodzi o drogę na cmentarz. Zadanie zostało zainicjowane przez poprzednią Radę. 
Opracowywana jest dokumentacja techniczna. Środki trzeba zabezpieczyć nieco większe 
dlatego, Ŝe inwestycja jest realizowana bez partnerstwa energetyki. Gmina będzie 
właścicielem tych urządzeń. Zainstalowane zostaną lampy duŜo tańsze w eksploatacji.  
- radnej Barbarze Grzywacz w sprawie udroŜnienia studzienki na drodze z Jamielnika do 
Gryźlin, Wójt odpowiedział, Ŝe sprawa jest trudna do szybkiego załatwienia, z uwagi na to, Ŝe 
odwodnienie przebiega przez  posesje kilku właścicieli. Tym odwodnieniem nie zarządza 
spółka wodna. W związku z tym koszty muszą ponieść właściciele nieruchomości, przez 
które przebiega ta linia. Jesteśmy w trakcie dalszych działań zmierzających do zobowiązania 
właścicieli. Gmina jest właścicielem tylko odcinka pod drogą. Dokonano czyszczenia 
studzienki.  
- w sprawie naprawy drogi na cmentarz w Jamielniku, Wójt przyjął wniosek do rozpoznania. 
Odpowiedział, Ŝe generalnie środki na naprawę dróg zostały wyczerpane. 
-na zapytanie sołtysa Pana Kurnikowskiego w sprawie remontu świetlicy w Nowym Dworze, 
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Wójt odpowiedział, Ŝe wniosek został złoŜony do Lokalnej Grupy Działania, został pozytywnie 
zaopiniowany i  przekazany do Urzędu Marszałkowskiego w celu dalszej weryfikacji. 
- wniosek sołtysa Pana Miecznikowskiego o udroŜnienie rowu przy drodze Chrośle-Gryźliny 
na odcinku około 500m, Wójt zlecił rozpoznanie i udzieli odpowiedzi. 
- wniosek o remont dwóch dróg ujętych w planie, które sołtys Pan Miecznikowski zgłaszał z 
uwagi na brak środków trudno określić, czy naprawa będzie moŜliwa w tym roku. Precyzyjniej 
udzieli odpowiedzi w późniejszym terminie. 
- wniosek o pomoc w usunięcie usterek w ramach gwarancji w świetlicy w Chroślu 
odpowiedział, Ŝe Gmina wystąpi z wnioskiem do wykonawców.  
- wniosek sołtysa Jadanowskiego w sprawie wyczyszczenia rowu od poczty w stronę jeziora 
w Radomnie, Wójt przekaŜe do rozpoznania i odpowie w późniejszym terminie. 
- sołtys Kaczku wnioskował o załatanie dziur na drodze gminnej. Wiosną było zlecone 
wykonanie tych prac, ale powstały nowe. Zleci zadanie do realizacji.  
- na zapytanie Wicestarosty jakie wnioski zostały złoŜone do programu „Odnowa wsi”, 
odpowiedział ,Ŝe złoŜone zostały 2 wnioski: przebudowa świetlicy wiejskiej w Nowym Dworze 
oraz budowa boiska wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i bieŜnią w Jamielniku.  
- zapytanie radnego Pieńczewskiego w sprawie przydomowych oczyszczalni ścieków, 
poinformował, Ŝe planowane jest spotkanie z mieszkańcami w celu zaprezentowania 
koncepcji. 
- Pan Mika wnioskował o złoŜenie wniosku do powiatu w sprawie usunięcia zakrzaczeń przy 
drogach powiatowych. Wicestarosta przyjął to zapytanie. 
- sołtys Jadanowski wnioskował o postawienie przystanku przy drodze powiatowej na 
rozwidleniu dróg do Iławy i Jamielnika oraz koło dworca, Wójt proponował, aby przynajmniej 
jedno z tych zadań uwzględnić do realizacji w ramach funduszu sołeckiego. Wójt uwaŜa, Ŝe 
przynajmniej budowa zatoczki autobusowej będzie ujęta w planie realizacji II etapu budowy 
drogi powiatowej.  
- radny Wiśniewski zgłaszał wniosek w sprawie spółki wodnej, czy spółka wystosowała do 
rolników nakazy płatnicze, wniosek przekazać Prezesowi spółki. Proponował ponowne 
spotkanie z przedstawicielami spółki.  
- radny wnioskował takŜe o przejęcie gruntu nad jeziorem Skarlińskim. Wniosek do Agencji 
został złoŜony. Wójt poinformował, Ŝe dokonał przeglądu wszystkich działek, które są w 
zasobie Agencji i złoŜył 6 wniosków o przejęcie m.in. działki nad jeziorem Skarlińskim.  
- radny Kotewicz wnioskował o poszerzenie wjazdu na posesję Pana Sasinowskiego na 
drodze Radomno-Gryźliny, sprawę zlecił do rozpoznania.  
- następny wniosek radnego o naprawę drogi do Pana Pawła Jadanowskiego w Radomnie 
zlecił do rozpoznania i poinformuje. 
- sprawa Kółka Rolniczego w Radomnie, Wójt nie ma moŜliwości ingerencji w sprawy Kółka. 
Wójt oczekuje, Ŝe wszystkie kółka będą płaciły podatek od nieruchomości.  
 
Sołtys wsi Radomno poinformował, Ŝe w budynkach Kółka zamieszkują lokatorzy, którzy nie 
płacą czynszu.  
 
Wójt przypomniał sołtysom o konieczności zwołania zebrań wiejskich w terminie do 30 
września w celu uchwalenia przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu sołeckiego w 
roku 2012. 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski  
zamknął obrady XI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
sekretarz obrad                                                         Przewodniczący Rady Gminy  
Halina Sieńska                                                                    Roman Biegajski  


